



Errenteriako Udalaren adierazpena azaroaren 25a, Emakumeen Kontrako Indarkeria Desagerrazteko Nazioarteko Eguna, dela eta

Azaroaren 25a Emakumeen Kontrako Indarkeria Desagerrazteko Nazioarteko Eguna dela eta, Errenteriako Udalak gaitzespen irmoa adierazi nahi du indarkeria matxistaren adierazpen guztien aurrean, eta halakoak desagerrazteko lan egiten jarraitzeko konpromisoa berresten dugu, beste erakunde batzuekin, mugimendu feministarekin eta gizarte osoarekin koordinatuta.

Aurten, arreta jarri nahi dugu emakumeen aukako indarkeria matxistaren diskurtso ukatzaileetan, ultraeskuina aurrerakada egiten ari den Europako eta munduko testuingurua bultzatuta sortzen baitira. Emakumeen eskubideetan izandako aurrerapenen aurreko erreakzio horrek ezereztu egiten du emakumeen eta haien inguruaren aukako indarkeria, eta haratago ere badoa, berdintasunaren eta indarkeria matxistaren arloko lege-aldaketen biktima gizonak direlako ustea sustatzu.

Nahiz eta gero eta sentsibilizazio eta kontzientzia kolektibo handiagoa egon emakumeen aukako indarkeriarik gabeko gizartearen alde –bai esparru legalean eta politikoan, bai sozialean–, gaur egungo joera neomatxista hazten ari da, batez ere mutil eta gizon gazteengan eta adin ertainekoetan, eta, bereziki, eremu digitalean. *Manosfera* deitu zaion eremuan, ugariak dira mezu misoginoak eta berdintasunaren aukakoak. Ondorioz, "indarkeriak ez duela generorik", "asmakizun ideologikoa" dela eta berdintasun-politikak "urrunegi" iritsi direla... halakoxe mezuak jasotzen ari dira gazteak eta gizartea, oro har.

Diskurtso horien aurrean, emakumeen aukako indarkeria matxistaren datuek gogorarazten digute gure gizarteak egiturazko arazo bat duela, emakumeen eta gizonen arteko desberdintasunean oinarritzen dena. Negazionismoa arazo globala da, eta Nazio Batuek ere alarma pitzu dute berdintasunaren aukako—mehatxu gero eta handiagoez eta misoginiaren normalizazioaz ohartarazteko, batik bat, hedabide digaletan.

Hori guztia kontuan hartuta, Errenteriako Udalean emakumeen aukako indarkeria hutsaldu nahi duen edozein diskurtsoren aurka agertzen gara, eta honako konpromiso hauek hartzen ditugu:

- Hezkuntza komunitatean eragiten jarraitzea, gazteei zuzendutako sentsibilizazio-neurriak hartuz, egunero hainbat arlotan jasotzen dituzten mezu misoginoak, emakumeen aukako mezu bortitzak eta berdintasunaren aukakoak desaktibatzeko.
- Gune formal eta informaletan, eskola-komunitateari zuzendutako hezkuntza- eta prestakuntza-prozesuak indartzea, indarkeria matxistaren aurrean mezu eta jarrera ukatzaile horiei aurre egiteko eta desaktibatzeko.
- 2025eko berdintasun-aurrekontua handitzea.
- Genero-indarkeriaren aurka eta emakumeen eskubideen alde dugun konpromiso irmoa berreste, edozein motatako indarkeria matxistari eta diskurtso ukatzaileei aurre eginez.
- Errenteriako III. Berdintasun Planean "indarkeria matxistarik gabeko bizitzak" ardatzean onartutako ekintza plana garatzen jarraitzea, indarkeria matxistaren biktima diren emakumeen eskubideak arreta-prozesu osoaren erdigunean jartzeko helburuarekin.
- Errenteriako emakumeen aukako indarkeriaren memoria historikoa osatzen jarraitzea eta, hala, hasi den ibilbideari jarraipena ematea.
- Emakumeen Etxeak eskaintzen dituen bitartekoetan sakontzen jarraitzea, hartara



erreferentiazko gune izaten jarrai dezan, ikastaro, gogoetarako espazio zein zerbitzuen bidez indarkeria pairatzen duten emakumeen harrera, arreta eta ahalduntzerako.

- Indarkeria gaietan eskumenak dituzten erakunde ezberdinen arteko lankidetza sustatzea, lehentasunez instituzio-arteko protokoloa sinatzeko saiakerari eutsiz.
- Indarkeria gaien lanketan herriko mugimendu feministarekin elkarlanean jardutea.
- *Berdinsareatik*, eta beste sareetatik ere, udalerriek sarean ekiteko aukera indartzea, negazionismoari aktiboki aurre egiteko eta udalerriek indarkeria matxistaren aurka kolektiboki borrokatzeko egiten duten apustua berresteko.

Era berean, Emakumeen Kontrako Indarkeria Desagerrazteko Nazioarteko Eguna dela eta, mugimendu feministak Erreenterian antolatuko dituen mobilizazioetan parte hartzen animatu nahi ditugu herritarra, emakumeen aurkako indarkeria matxista mota guztien aurrean gaitzespena modu aktiboan adierazteko

**Declaración del Ayuntamiento de Erreteria con motivo del 25 de noviembre, Día Internacional para la Eliminación de la Violencia Contra las Mujeres**

Con motivo del 25 de noviembre, Día internacional para la Eliminación de Violencia Hacia las Mujeres, el Ayuntamiento de Erreteria muestra su firme repulsa ante todas las expresiones de violencia machista y su compromiso de seguir trabajando coordinadamente con otras instituciones, el movimiento feminista y la sociedad en su conjunto hacia su eliminación.

Este año queremos poner la atención en los discursos negacionistas de la violencia machista contra las mujeres que nacen alentados por un contexto europeo y mundial de avance de la ultraderecha. Esta reacción ante los avances en los derechos de las mujeres banaliza la violencia contra las mismas y su entorno. Y aun va más allá, impulsando la creencia de que los cambios legislativos en materia de igualdad y lucha contra la violencia machista victimizan a los hombres.

Aunque cada vez hay una mayor sensibilización y conciencia colectiva a favor de una sociedad libre de violencia contra las mujeres –tanto en el ámbito legal, político como social–, actualmente esta creciente corriente neomachista está calando especialmente en los chicos y hombres jóvenes y de mediana edad y con especial énfasis en el ámbito digital. En el espacio que se ha llamado *manosfera*, abundan los mensajes misóginos y contrarios a la igualdad. Así, la juventud, y la sociedad en general, está recibiendo mensajes tales como que “la violencia no tiene género”, que se trata “de un invento ideológico” o que las políticas de igualdad han llegado “demasiado lejos”.

Frente a estos discursos, los datos de la violencia machista contra las mujeres nos siguen recordando que nuestra sociedad arrastra un problema estructural que hunde su raíz en la desigualdad de mujeres y hombres. El negacionismo es un problema global y también desde Naciones Unidas se ha dado la voz de alarma para alertar de las cada vez mayores amenazas a la igualdad y de la creciente normalización de la misoginia, sobre todo en los medios digitales.

Teniendo en cuenta todo ello, desde el Ayuntamiento de Erreteria, nos mostramos en contra de cualquier discurso que pretenda banalizar la violencia contra las mujeres y nos comprometemos a:

- Seguir trabajando con la comunidad educativa, tomando medidas de sensibilización dirigidas a la juventud para desactivar los mensajes misóginos, violentos contra las mujeres y contrarios a la igualdad.
- Reforzar procesos educativos y formativos en espacios formales e informales dirigidos a la comunidad escolar para combatir y desactivar estos mensajes y actitudes negacionistas ante la violencia machista.
- Ampliar el presupuesto de igualdad para el año 2025.
- Reafirmar nuestro firme compromiso contra la violencia de género y a favor de los derechos de las mujeres, haciendo frente a cualquier tipo de violencia machista y discurso



negacionista.

- Seguir desarrollando el plan de acción aprobado en el eje “vidas libres de violencia machista” del III Plan de Igualdad de Errenerteria, con el fin de situar los derechos de las mujeres víctima de violencia machista en el centro de todo el proceso de atención.
- Continuar con la recuperación de la memoria histórica de la violencia contra las mujeres de Errenerteria, dando así continuidad al camino emprendido.
- Seguir profundizando en los recursos que ofrece Emakumeen Etxea, para que siga siendo un espacio de referencia para la acogida, atención y empoderamiento de las mujeres que sufren violencia, a través de sus cursos, servicios y espacios para la reflexión.
- Fomentar la colaboración de las diferentes instituciones con competencias en materia de violencia, priorizando continuar con los intentos de firmar un protocolo interinstitucional.
- Trabajar los temas de violencia en colaboración con el movimiento feminista de Errenerteria.
- Fortalecer desde *Berdinsarea*, y otras redes, la acción en red de municipios para combatir activamente el negacionismo y afirmar la apuesta de los municipios por la lucha contra la violencia machista de forma colectiva.

Así mismo, animamos a la ciudadanía a participar de las movilizaciones convocadas por el movimiento feminista con motivo del Día Internacional para la Eliminación de la Violencia Contra las Mujeres para mostrar activamente su rechazo y repulsa ante todas las formas de violencia machista contra las mujeres.